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1. KOKOUKSEN AVAUS 
 LAILLISUUDEN JA PÄÄTÖSVALTAISUUDEN TOTEAMINEN 

PJ avasi kokouksen kello 17.17. Kokous todettiin laillisesti kokoonkutsutuksi ja pää-
tösvaltaiseksi.   

 
2. PÖYTÄKIRJAN TARKASTAJIEN VALINTA 
 Pöytäkirjan tarkastajat toimivat tarvittaessa ääntenlaskijoina. 
 Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Juho-Petrus Nieminen ja Emilia Vihavainen.  
 
3. TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
 Päätettiin hyväksyä asialista kokouksen työjärjestykseksi. 
 
4. RIIHIMÄEN KAUPUNGIN NUORISOTYÖN KEHITTÄMISOHJELMA 2009-2012 

Keskustelua kehittämisohjelmaa valmistelevan työryhmän jäsenen Juha Kylmälän 
alustuksesta. 
 
SWOT-analyysista: nuoret eivät välttämättä aktiivisia, mutta nuorisotiloja kehittämällä 
saataisiin lisättyä aktiivisuutta. Nuorisotilat voidaan kokea ”suljetuiksi” yhteisöiksi, ei-
kä niihin välttämättä uskalla uudet tulla. Nuorilta nuorille suunniteltu ja suunnattu on 
toiminta toivottavaa. 
Ikärajan ylittäneet (18+) väliinputoajia; kaikki kunnallinen nuorisotarjonta lakkaa. 
 
Painopistealueista toimenpiteet kommentoitavina: 
 
Perusnuorisotyö 
– liikkuva nuorisotila hyvä idea, markkinointi tärkeää 
– verkkonuorisotyön markkinointi oltava kohdallaan, että nuoret löytävät palvelun 
– tiedotus kaikkiaan erittäin tärkeää, mutta jostain syystä tiedotus tökkii 
– henkilökohtainen kontakti (välitunneilla, keskusradiolla jne.) koettiin hyväksi tavaksi 
tiedottaa 
– nuorisovaltuuston jäseniä voi käyttää tiedottamisessa ja palvelun tarjoamisessa 
– nuorisotilojen palveluista toivottiin pidempiä aukioloaikoja 
– vapaan oleilun lisäksi toivottiin tapahtumia 
 
Erityisnuorisotyö 
– liikunnallinen toiminta hyvä keino kerätä EVVK-tyypit yhteen 
– hienovarainen lähestymistapa EVVK-tyypeille luultavasti parempi kuin tuputtaminen 
– ei ole liian vähäpätöistä asiaa, joista ottaa yhteyttä esim. ApuNuppiin 
– muutkin voivat käyttää palveluja; ei tarvitse olla ”erityinen” nuori 
 
Nuorisotilat 
– liikkuva nuorisotila myös Herajoki-Kalmu-alueelle toimiva vaihtoehto 
– nuorisovaltuusto voisi lähteä liikkuvaan nuorisotilaan tiedottamaan (omasta) toimin-
nastaan 
– Toffelin aukioloaikoja toivottiin myöhäisemmäksi 
– vapaaehtoisvoimin 18+ täyttäneille avoinna pidettävälle nuorisotilalle (erityisesti 
Toffeli) olisi tilausta. 
 
 
 



 
Yhteistyö 
– nuorisovaltuusto voi kohottaa profiiliaan ottamalla aktiivisesti yhteyttä nuorisoyhdis-
tyksiin 
– nuorisolaki määrittelee, miten ja millä perusteella tukeminen tapahtuu 
 
Osallisuus ja vaikuttaminen 
– nuorisovaltuuston asemaa tullaan vahvistamaan kehittämissuunnitelmassa, nuori-
sovaltuuston edustusto vahvasti mukana 
– verkkovaikuttaminen erittäin hyvä asia 
– aloitekanava.fi palvelun, Riihimäen oman tai seutukunnallisen verkkopalvelun kaut-
ta tulevat aloitteet ensin nuorisovaltuustolle, vasta sitten eteenpäin. 
 

5. ALOITE KOULUTERVEYDENHUOLLOSTA 
 Asiaa on käsitelty 10.6. sekä 11.8. 
 Aloite liitteenä (Liite 2) 
 Hyväksyttiin aloite yksimielisesti. Lotta Löfberg hoitaa aloitteen kaupungintalon  
 kirjaamoon. 
 
6. NUORTEN VAIKUTTAJIEN HUIPPUTAPAAMINEN KUOPIOSSA 7.-9.11.2008 
 Huipputapaamiseen osallistuivat Lotta Löfberg, Paul Teka, Vilma Pesonen, Kati Tan- 
 ni, Emilia Vihavainen ja Eero Sinisalo. 

Osallistumiskulut olivat yhteensä 661,20 € (matkat 301,20, osallistumismaksut 360) 
Huipputapaamiseen osallistuneet ovat viikonlopun aikana ideoineet uusia toimintoja 
ja tapahtumia. 
– nuorisovaltuusto ei saa muuttua tapahtumanjärjestäjä-automaatiksi, mutta tapah-
tumissa tavataan nuoria, joilta saataisiin ideoita, aloitteita yms 

 – toivottiin Nuva ry:ltä koulutusta esimerkiksi kokousaktiivisuuden lisäämiseksi.  
 – Riihisalon virkistystapahtumaan tammikuussa Jari Kylmälä lupautui kouluttajaksi 
 – nuorisovaltuuston kunnallinen aktiivisuus profiilinkohottajana hyvä tapa 
 – pyritään järjestämään nuorisovaltuuston yhteinen tapaaminen ”aivomyrskyn”  
 merkeissä tulevan toiminnan suunnittelemiseksi 
 – tapaaminen koettiin todella mielekkääksi ja hyödylliseksi 
 
7. XROCK 22.11.2008 

Nuvan työryhmä: Kristian Rasehorn, Paul Teka, Joni Linden, Matias Laine, Juho-
Petrus Nieminen ja Miia Pietilä. 
Työryhmä kokoontuu maanantaina 17.11. klo 16.00 Monarilla päättämään työnjaosta 
ja vastuualueista. 

 Kristian ja Matias ovat olleet nuvan edustajia valmistelevassa työryhmässä. 
  
8. EDUSTAJAN VALITSEMINEN KULTTUURI- JA VAPAA-AIKALAUTAKUNTAAN 

Valittiin Saija Lehtonen nuorisovaltuuston edustajaksi lautakuntaan. Varalla Veera 
Rasehorn.   

 
9. LAUTAKUNTAEDUSTAJIEN PUHEENVUOROT 
 kuvala: ei paikalla 
 ympla: 2 rakennusprojektia tulossa 
 koula: kerhotunteja nipistetään mutta ei poisteta kokonaan, TA 2009 
 petula: ei paikalla 
 tekla: ei paikalla 
 
10.  SEURAAVA KOKOUS 
 Seuraava kokous pidetään 9.12.2008 klo 17.00 Monarilla. 
 
11. MUUT ASIAT 

Nuorisovaltuuston talousarvion toteutuma 1.1.–31.8.2008. Ta 10 100, josta toteutunut 
46,8 % eli 4 726,21 jäljellä 5 373,79. 
Puheenjohtajiston ”nuorennusleikkausta” pohjustettiin. 

12.                Muita asioita ei ollut, joten puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.55. 
 
 



 
 
 
 
 
 
Olli Löfberg   Heikki Leväniemi 
Puheenjohtaja  Sihteeri 
 
 
 
Juho-Petrus Nieminen  Emilia Vihavainen 
Pöytäkirjantarkastaja  Pöytäkirjantarkastaja 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



                                    Liite 1 
 

NUORISOVALTUUSTON KOKOUS 11.11.2008 
 

OSALLISTUJALISTA 
 

 
1. Emilia Vihavainen 
2. Juho-Petrus Nieminen 
3. Kati Tani 
4. Kristian Rasehorn 
5. Lotta Löfberg 
6. Matias Laine 
7. Miia Pietilä 
8. Olli Löfberg 
9. Paul Teka 
10. Saija Lehtonen 
11. Vilma Pesonen 
12. Pirkko Sainio  
13. Juha Kylmälä 
14. Heikki Leväniemi 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Hyvä kaupunginvaltuusto 
 
Riihimäen nuoret ovat ottaneet yhteyttä Nuorisovaltuustoon heitä huolestuttavan asian tiimoilta. 
Riihimäen lukion terveydenhoitajaa on erittäin vaikea tavoittaa, sillä hän on paikalla koulussa vain 
kolme kertaa viikossa vaikka jokainen päivä olisi tarpeellinen. Asia on puhuttanut nuoria jo pitkään, 
mutta asialle ei ole tehty mitään. Lukion lisäksi Harjurinteellä ei ole jokapäiväistä  
terveydenhoitajaa. 
Terveydenhoitajan tulisi olla tavoitettavissa jokaisena päivänä, sillä ongelmat eivät tunne  
viikonpäiviä. Opettajien ja opinto-ohjaajien aika ei riitä oppilaista huolehtimiseen eikä se ole heidän 
tehtävänsäkään. Lukion tiloihin on varattu myös psykologin huone, mutta psykologia ei ole. Onko 
asiaan tulossa muutos? Jos terveydenhoitaja olisi tavoitettavissa aina, nuorten olisi helpompaa 
mennä puhumaan asioistaan, sillä juttusille pääseminen olisi varmempaa. Vaikka terveyskeskus on 
lähellä, sinne lähteminen pienen asian takia keskeyttää koulupäivän ja päivystyksen jonot saattavat 
olla pitkiä. Tutulle oman koulun terveydenhoitajalle on helpompi kertoa huolistaan ja toisille  
opiskelijoille vieraalle henkilölle puhuminen saattaa olla korkea kynnys. Lukion terveydenhoitaja 
on erinomainen, mutta hänen aikansa ei riitä 500 opiskelijalle. 
Nuorisovaltuusto pyytää, että Riihimäen kaupunki ottaa asian huolekseen, sillä tämä todella koskee 
nuoria ja mikä onkaan tärkeämpää kuin nuorten hyvinvointi. 
 
Riihimäen nuorisovaltuusto 


